
     Koszalin, dnia 13 czerwca 2023 r.  

OA-I-1.0003.24.2023.MK 

 

Pan 

TOMASZ BERNACKI    

Radny Rady Miejskiej  

w Koszalinie  

 

Odpowiadając na Pana interpelacje zgłoszone na sesji Rady Miejskiej w dniu 25 maja 2023 r. 

w poniższych sprawach  informuję:  

 

1. dot. ławek na Rynku Staromiejskim: 

 

Plac przed Ratuszem sprzątany jest codziennie. Jest to sprzątanie maszynowe z nawilżaniem 

powierzchni. Na mycie i malowanie ławek została podpisana umowa z firmą Zakład Urządzania  

i Renowacji Terenów Jolanta Staniszewska z Koszalina, która obowiązuje do końca listopada br.  

Ławki zostały umyte przed Dniami Koszalina, tj. przed 26 maja 2023 r, natomiast malowanie ławek 

odbywać się będzie zgodnie ze zleceniem do końca czerwca 2023 r.  

W nawiązaniu do zieleni informuję, że podlewane są jedynie rośliny rabatowe znajdujące się przy 

Rynku Staromiejskim. Trawa nie jest podlewana ze względu na sytuację związaną z deficytem wody  

w przyrodzie, natomiast mlecze są koszone razem z trawą, ponieważ nie praktykuje się usuwania samych 

mleczy. Wiele samorządów w kraju, ze względu na zmiany klimatyczne, zmniejsza częstotliwość koszenia 

w miejscach, gdzie nie jest to konieczne. Pozostawienie wysokich traw - roślin, pomaga zachować wilgoć 

w glebie i opóźnia proces erozji.  

Ponadto informuję, że stojaki na flagi zostały usunięte z placu przy ratuszu po obchodach Dni 

Koszalina. 

 

2. dot. segregacji odpadów: 

 

Uchwała Nr XXIV/417/2020 Rady Miejskiej w Koszalinie z dnia 02 grudnia 2020 r. w sprawie 

uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta Koszalina, określa 

szczegółowo sposoby pozbywania się odpadów komunalnych, w tym odpadów zielonych i odpadów 

ulegających biodegradacji w zabudowie wielolokalowej i tak:  
-  odpady ulegające biodegradacji (np. resztki żywności pochodzenia roślinnego, obierki, skorupki 

jaj, resztki roślin np. kwiatki) należy gromadzić w pojemnikach znajdujących się w miejscach 

gromadzenia odpadów,  
-  odpady zielone (np. trawa, liście, gałązki) należy przekazać nieodpłatnie do punktu selektywnego 

zbioru odpadów komunalnych. 
 

Mieszkańcy w zabudowie mieszkalnej jednorodzinnej wrzucają do pojemników BIO odpady 

z żywności pochodzenia roślinnego oraz trawę i liście pochodzące z ogródków. Natomiast w zabudowie 

wielolokalowej mieszkańcy pozbywają się odpadów biodegradowalnych z wyłączeniem trawy oraz 

odpadów z pielęgnacji terenów zielonych poprzez wrzucanie ich do pojemników BIO a wspomnianych 

wyżej odpadów jak trawy a także liści i gałęzi pozbywa się w ich imieniu Zarządca nieruchomości poprzez 

wywiezienie do punktów selektywnej zbiórki odpadów komunalnych, co zgodne jest z ww. regulaminem. 

W związku z powyższym nie ma potrzeby dostarczania większych pojemników na BIO do osłon 

śmietnikowych. 

 
W nawiązaniu do ulotek, o których Pan wspomina, informuję, że Wydział Środowiska w zeszłym 

roku przekazał zarządcom nieruchomości materiały informacyjno–edukacyjne. Zarządcy otrzymali 



tablice na osłony śmietnikowe, magnesy, ulotki z instrukcją segregacji oraz plakaty na klatki schodowe 

z informacją, co należy do odpadów gabarytowych. Przedmiotowe materiały zostały zakupione 

w ramach projektu budowy punktu selektywnej zbiórki odpadów komunalnych przy ul. Na Skwierzynkę 2 

w Koszalinie. Przeznaczone są one dla wszystkich mieszkańców Koszalina zamieszkujących zarówno 

w zabudowie mieszkalnej jednorodzinnej oraz w zabudowie wielolokalowej. 
 

3. dot. komunikacji miejskiej w Koszalinie: 

 

1) Kiedy nastąpi zmiana kursów autobusów 6, 14, 16 w celu zwiększenia częstotliwości? 

 

Obecnie Zarząd Dróg i Transportu oraz Miejski Zakład Komunikacji Sp. z o.o. skupiają się na 

utrzymaniu bieżących częstotliwości kursowania miejskich autobusów z powodu braku dostatecznych 

środków finansowych na przywrócenie rozkładów jazdy sprzed sierpnia 2022 r. Jest to związane 

z drastycznym wzrostem kosztów funkcjonowania komunikacji miejskiej. Z podobnymi problemami 

borykają się inne samorządy w Polsce, które również ograniczyły pracę przewozową (funkcjonują feryjne 

rozkłady jazdy). Możliwe jest wprowadzanie jedynie drobnych korekt w odjazdach autobusów na 

zasadzie dodawania, przesunięcia pojedynczych kursów lub nieznacznego przedłużenia istniejących tras. 

 

2) Kiedy zostanie uruchomiona linia do Hospicjum? 

 

Organizator (Zarząd Dróg i Transportu) oraz operator (Miejski Zakład Komunikacji Sp. z o. o.) 

komunikacji miejskiej pracują nad tym tematem. Większych modyfikacji rozkładów jazdy można się 

spodziewać w związku z otwarciem do ruchu mostu im. Powstańców Warszawskich w ciągu alei Monte 

Cassino. Niewykluczone, że zostanie również wtedy uwzględniona obsługa przez miejskie autobusy 

Hospicjum mieszczącego się przy ulicy Zdobywców Wału Pomorskiego. 

 

3) Czy prawdą jest, że w wakacje 2023 zostaną dokonane cięcia kursowania autobusów? 

 

08 czerwca br. uruchomiona zostaje przeprawa promową (statek „Julek”) przez jezioro Jamno do 

Mielna (linie nr: 1U i 1M), do której będzie można codziennie dojechać połączeniem nr 1.  

Każdy kurs statku będzie zintegrowany z autobusem, a poruszać się możemy dwoma środkami 

transportu nawet na jednym bilecie. Obowiązują wszystkie ulgi oraz prawa do bezpłatnych przejazdów 

z miejskich autobusów.  

Ponadto w niedziele oraz święta będzie funkcjonować ciesząca się popularnością wśród 

Koszalinian i turystów linia nr 23, która dociera do Sanktuarium.  
 

 

 

          Piotr Jedliński 


